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 „A  szabadság  o t t  k e zdőd ik , aho l  megszűnik  a  f é l e l em. ”         
(Bibó  I s t ván)

HírmondóDOBOZI

A tartalomból:
√ Véghajrában a szennyvízberuházás

√ Esti csevegő 

√ Idősek Világnapi ünnepség a  
   Dobozi Gondozási Központban

√ Doboz Nosztalgia

√ Vállalkozásunk története

„Angyal, vidd a hírt az égből, 
Mindig új élet lesz a vérből.”

Márai Sándor
Az 1956-os forradalom és sza-

badságharc évfordulójára emléke-
zett Doboz nagyközség a Dobozi 
Közösségi Ház és Könyvtár nagy-
termében október 22-én, csütörtö-

kön délelőtt.
Október 23-a az 56-os forrada-

lom és szabadságharc emléknapja, 
mely nemcsak nekünk, de a XX. 
század világtörténetében számos 
nép közös ünnepe. 

„Ezen ünnepi összejövetelünk 
feladata, emlékezni az 1956-os 

forradalom és szabadságharc ese-
ményeire, amelyek október 23-a és 
november 11-e között zajlottak.

Tisztelgünk azok előtt, akik-
nek volt bátorságuk, emberségük a 
nemzet érdekében harcolni az ön-
kényuralom ellen, fejet hajtunk a 
hősi halált halt áldozatok előtt.”

Ezekkel a mondatokkal indí-
totta ünnepi beszédét Köves Mi-
hály polgármester, majd beszámolt 
az ötvenkilenc évvel ezelőtt az or-
szágban és a településünkön zajló 
eseményekről.

Dobozra a forradalom híre 
először a rádióból, majd élmény-
szerűen a Budapestről vagy más 
városokból hazatérőktől jutott el. 
Az emberek egyszerre örültek és 
féltek. Voltak, akik merték vállalni 
a nyílt ellenállást is. Dobozon a lét-
rehozott népőrségben és forradalmi 
bizottságban aktív szerepet vállalt 
Seres Imre, Óré János, Cs. Molnár 
István, Nagy Lajos és Almási Ist-
ván. A megtorlás őket sem kímélte. 

„Kié 1956 szellemisége és mi az 
üzenete?

folytatás a 3. oldalon

OKTÓBER 23-RA EMLÉKEZTÜNK

„2015-ben már tízedik eszten-
deje, hogy amikor kissé megfakul 
az ég kékje, s tollas vándorok né-
pesítik be az égi országutakat, szor-
gosan készülődnek a könyvtárak az 
Országos Könyvtári Napok esemé-
nyeire.” 

Az Informatikai és Könyv-
tári Szövetség 2006 óta sokféle 
hagyományt követve, de tartalmá-
ban mindig megújulva igyekszik 
ráirányítani a lakosság figyelmét 
a könyvtárakra. Az évente válto-
zó, de mindig egymásra épülő te-
matika, a különböző korosztályok 
eltérő igényeire és érdeklődésére, 
a bennünket körülvevő gyors vál-
tozásokra figyelés tette a szakma 
legjelentősebb, legtöbb érdeklődőt 
megmozgató programsorozatává 
ezeket az október eleji napokat. Az 
idei szlogen: „A könyvtárba men-
tem! Gyere utánam!”

Ebben az évben a Nagy Könyv-
tári Show keretében a könyvtár 
sokszínű szolgáltatásait kívántuk 
bemutatni a lakosságnak, a kul-
turális és ismeretterjesztő progra-
mokhoz szervesen kapcsolódtak 
könyvbemutatók, könyvkiállítások, 
szolgáltatásainkat népszerűsítő 
programok.

A 2015. év egyben a fény éve 
is, ezért rendezvényeinket e köré a 
téma köré szőttük. Október 6-án 
a „Szemünk fényeit”, a babákat 
vártuk a könyvtárba anyukájukkal 
együtt. Szabó Anikó védőnő előa-
dását hallgathatták meg a jelenlé-
vők, a központi téma a gyermekek 
értelmi és érzelmi fejlődése volt. Az 

előadás után könyvajánlóra került 
sor, majd egy kis játékos foglalkozás 
vette kezdetét. 

Másnap a „Kék fény”, Kántor, 
Mancs és a többiek címmel Juhász 
Dániel főtörzsőrmester és kutyája 
Néró mutatkozott be az általános 
iskolásoknak a suli udvarán. A be-
szélgetés során megtudtuk, hogy 
hogyan is válhat egy kutyusból 
rendőrkutya, mi a különbség a járőr 
és a kereső kutyák közt, illetve egy 
kis bemutató segítségével a képzés 
menetébe is betekinthettünk. Az 
előadás előtt és után a gyerekek a 
történelemből, a szépirodalomból 
ismert kutyák történeteivel ismer-
kedtek meg, fejtörő játékunkban 
vehettek részt.

Nagy izgalommal készültünk a 
csütörtöki napra az iskola felső ta-
gozatos hallgatóival együtt, amikor 
is a mi „Fényhozóink” azaz a Ká-
vészünet együttes duója látogatott 
el hozzánk. A gyönyörű verseket 
zenés formában előadó formáció 
repertoárjából nem maradhatott 
ki a Párizsban járt az ősz, vagy a 
Csonkavers sem. A versek nagy-
követeként is emlegetett csapattal 
verseket tanultunk, énekeltünk és 
még táncra is perdültünk, így biz-
tosítva a lelkünk számára egy egész 
hétre elegendő léleksimogatást és 
jókedvet. A koncert végén a közön-
ség lepte meg az előadókat egy kis 
rögtönzött koncerttel. Az előadás 
során Szűcs Hajnalka és Nyul Ben-
ce mondott verset. 

folytatás a 4. oldalon

ORSZÁGOS KÖNYVTÁRI NAPOK DOBOZON

Köves Mihály polgármester mondott beszédet

Babák és Anyukák együtt a könyvtárban

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata szervezésében november 
1-jén, vasárnap délután Halot-
tak napja alkalmából közös gyer-
tyagyújtást tartottak településün-
kön a köztemetőben. Ezt a kez-
deményezést hagyományteremtő 
szándékkal rendezték meg. A nagy 
érdeklődés tekintetében elnyerte 
célját a megemlékezés. Minden-
szentek napja november 1., Halot-
tak napja november 2., e két napon 
a megdicsőült lelkeket ünneplik a 
keresztények. Mindenszentek napja 
a Halottak napjának vigíliája, azaz 
ünnepi előestéje. E két napon nem 
csak az egyház, hanem az egész tár-
sadalom is halottjaira emlékezik.   
Azt a hetet, amelybe a halottak 
napja esik, halottak hetének neve-
zik. E napon ma is szokás a halottak 

emlékezetére a sírok megtisztítása, 
feldíszítése és gyertyák gyújtása. 

A megemlékezésen az önkor-
mányzat részéről Köves Mihály 
polgármester mondott beszédet. 
„Köszöntöm Önöket, a Halottak 
napi községi megemlékezésen. 
Ma, Doboz történetében első al-
kalommal az emlékezés és a ke-
gyelet hozott ide bennünket.  
Halottak napja van, alkalom arra, 
hogy emlékezzünk az úton előt-
tünk járókra és egy kicsit magunk-
ba tekintsünk. Ez a nap a család és 
a társadalom egyik legbensősége-
sebb ünnepe. Mindegyikünké, hisz 
valamennyiünknek vannak halot-
tai. Életünk csak velük lehet teljes, 
mert valaha (talán nem is olyan ré-
gen) ők is az életünk részei voltak. 
Értük lobog a gyertya lángja, a 

nekünk hiányzókért. Rájuk emlé-
kezünk ma, a kegyelet napján, va-
lós vagy jelképes fejfájuk mellett 
csendben megállva, lehajtott fővel.  
Ma, és ezekben a napokban – töb-
bek között – gyertyák fényével is 
emlékezünk kedves halottainkra. 
Régi népi hiedelem szerint a gyer-
tyák fénye bevilágítja a lélek útjait, 
tehát azért kell gyertyát gyújta-
nunk, hogy az elvándorolt lelkek 
a világosságnál visszataláljanak 
sírjukba, és ne kísértsék az élőket.” 
-ezekkel a gondolatokkal köszön-
tötte a jelenlévőket a polgármester.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata nagy figyelmet fordít a 
község tulajdonában lévő temető 
rendezettségére, hiszen mindenki-
nek joga van ahhoz, hogy elhunyt 
szeretteire tiszta, rendben tartott és 
nyugodt környezetben emlékezzen. 
Önkormányzatunk ennek érdeké-
ben megoldotta a szemétszállítás 
kérdését, a saját tulajdonában álló 
utat leaszfaltoztatta, hogy a teme-
tőbe kilátogatók könnyebben meg 
tudják közelíteni a sírokat. A teme-
tő rendjének, tisztaságának fenn-
tartása érdekében további munká-
latokat fognak elvégezni.

Emlékezzünk azokra, akik már 
nem lehetnek közöttünk, emlékez-
zünk azokra, akik a hazáért haltak! 
Emlékezzünk szeretteinkre, és soha 
ne feledjük őket!

Debreceni Éva

KÖZÖS GYERTYAGYÚJTÁS

A gyertya fényével emlékeztünk
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Polgármesteri fogadó nap 

 minden hétfőn.

Időpontot személyesen vagy a 

06/66 268-765-ös

telefonszámon lehet kérni!

KÖZMEGHALLGATÁS

Doboz Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete
2015. november 26-án csütörtökön 14 órától közmeghallgatással 

egybekötött testületi ülést tart a Dobozi Polgármesteri Hivatalban.
A Képviselő-testület tisztelettel várja a lakosságot!

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata Képviselő-testüle-
te rendkívüli nyílt testületi ülést 
tartott 2015. október 7-én, ahol 
döntöttek a Doboz Nagyköz-
ség Önkormányzata a KEOP-
1.2.0/B/10-2010-0065 azonosító 
számú „Doboz Nagyközség csator-
názásának és szennyvíztisztításának 
kiépítése” megnevezésű projekthez 
szükséges homlokrakodó beszerzé-
séről. A VERBIS Kft.-t hirdették 
ki az eljárás nyertesének, mivel az 
egyetlen érvényes és egyben legala-
csonyabb ellenszolgáltatást tartal-
mazó ajánlatot adta.

A Képviselő-testület soros ülé-
sét 2015. október 22-én tartotta. A 
napirendi pontok szerint elsőként 
Köves Mihály polgármester beszá-
molt a két ülés között történtekről.

Szeptember 25-én szennyvíz 
kooperációs megbeszélést tartottak 
a Dobozi Polgármesteri Hivatal-
ban.
26-án beszédet mondott a „150 
éves a posta Dobozon” ünnepségen 
és a Hagyományőrző udvar átadá-
sán.
30-án Budapesten, a Belügymi-
nisztérium központi ünnepségén 
az alpolgármester asszonnyal vettek 
részt, amelyet az önkormányzatiság 
25. éve alkalmából rendeztek meg.
Október 2-án szennyvízberuhá-
zással kapcsolatos sajtónyilvános 
lakossági fórumot tartottak.
7-én a dobozi sertéstelep hatósági 
helyszíni szemléjén voltak az al-
polgármester asszonnyal, a jegyző 
asszonnyal és Tóth Sándorné ügy-
intézővel, valamint a Kormányhi-
vatal illetékes szakembereivel. Igen 
elszomorító és negatív tapasztala-
tokkal találkoztak. A csapadékvíz 
és a trágyalé vegyesen hömpölyög 
az istállók környékén. Az állati te-
tem kezelése is megoldatlan.
9-én szennyvíz kooperációs meg-
beszélésen vettek részt.
10-én a Dobozi Közösségi Ház és 

Könyvtárban Diószegi Eszter grafi-
kus művész kiállítását nyitotta meg.
Október 13-án Budapesten, a 
Duna Aszfalt Kft. székházában 
került sor a vezetői megbeszélésre 
a szennyvízberuházással kapcsolat-
ban, ahol alpolgármester asszony-
nyal képviselték településünket.
15-én Éliás György nyugalmazott 
alezredes úr, a Helyi Védelmi Bi-
zottság honvédelmi elnökhelyette-
sével tartott megbeszélést, ahol az 
önkormányzatok aktuális helyi ön-
védelmi feladatai, valamint a meg-
hagyásos lista volt a főtéma. 
Ugyanezen a napon a Békés Me-
gyei Büntetés-végrehajtási Intézet 
és a Békés Megyei Kormányhivatal 
szakmai napot tartott Gyulán, ahol 
a foglalkoztatás ösztönzéséről tár-
gyaltak.
Október 15-én ünnepséget tartot-
tak a Dobozi Gondozási Központ-
ban az Idősek Világnapja alkalmá-
ból.
16-án a Helyi Védelmi Bizottság 
ülésén vett részt.
20-án a Kormányhivatalnál a szip-
pantással kapcsolatos egyeztetésen 
az alpolgármester asszony, a jegyző 
asszony és Tóth Sándorné műszaki 
ügyintéző vett részt.
Ezzel egy időben a szemétszállítás-
sal kapcsolatban egyeztető munka-
megbeszélés volt Orosházán a DA-
REH-nél. Szabó László képviselő 
úrral képviselték településünket.
22-én az 1956. október 23-i meg-
emlékezésre került sor.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata Képviselő-testülete 
döntött arról, hogy a KEOP-
1.1.1/2F/09-11-2012-0007 „Tele-
pülési szilárdhulladék-gazdálkodási 
rendszer fejlesztése a Délkelet-Al-
föld Regionális Hulladékgazdálko-
dási Rendszer Létrehozását Célzó 
Önkormányzati Társulás területén” 
című projekt vonatkozásában az 
üzemeltetési koncepciót és díjpo-
litikát a DAREH Önkormányzati 

Társulás Taggyűlésének 13/2015. 
(X.08.) TGy. határozata szerinti 
tartalommal elfogadja. A témához 
kapcsolódik a novemberi ülés egyik 
napirendje, melyről részletesen be-
számolunk kedves Olvasóinknak.

A Képviselő-testület 2015. au-
gusztusi ülésén első fordulóban már 
tárgyalta a környezetvédelmi alap-
ról és a talajterhelési díjról szóló 
rendelet-tervezeteket. A környezet 
védelmének általános szabályairól 
szóló 1995. évi LIII. törvény 48. § 
(3) alapján a tervezeteket a szom-
szédos és az érintett önkormányza-
toknak tájékoztatásul, az illetékes 
környezetvédelmi igazgatási szerv-
nek véleményezésre megküldte. A 
környezetvédelmi igazgatási szerv, 
illetve a Békés Megye Önkor-
mányzata Közgyűlésének elnöke 
a rendelet-tervezetek tartalmával 
kapcsolatban észrevételt nem tett, 
a rendelet elfogadásának akadálya 
nincs. A testület elfogadta a kör-
nyezetvédelmi alapról, valamint a 
talajterhelési díjról szóló rendele-
teket.

Gyula Város Önkormányzatá-
nak Képviselő-testülete elindított 
két Helyi Építési Szabályzat mó-
dosítást, melyet önkormányzatunk 
Képviselő-testülete véleményezett, 
valamint nyilatkozott arról is, hogy 
az eljárások további szakaszában 
részt kívánunk venni.

Az önkormányzat tulajdonosi 
jogkörben eljárva a Doboz Kossuth 
tér 4., 5. és az Ady utca 9. önkor-
mányzati tulajdonú ingatlanokon 
az épített környezet alakításáról és 
védelméről szóló 1997. évi törvény 
alapján telekegyesítést hajt végre. 
Az önkormányzatunknak jelenleg 4 
db gépkocsija van, melyeknek nincs 
megfelelő tárolóhelye. A pályázati 
úton nyert mikrobusz elhelyezése 
egyáltalán nem megoldott. A lehe-
tőségeket megvizsgálva, garázsépí-
tésre a legjobb megoldás a Kossuth 
tér 4. szám alatti ingatlan végében 
lévő terület lenne. Annak érde-
kében, hogy a garázsok bejárata a 
Kossuth tér 5. szám felől kerüljön 
elhelyezésre, telekegyesítésre van 
szükség. Ezt indokolja az is, hogy 
a Dobozi Gondozási Központ két 
helyrajzi számon helyezkedik el. 
A testület felkérte polgármesterét, 
hogy kezdeményezze az építésügyi 
hatósági eljárásokat és a szükséges 
tulajdonosi jognyilatkozatokat te-
gye meg.

A nem közművel összegyűjtött 
folyékony hulladék közszolgáltatás 
ellátásáról is döntött a testület. A 
szennyvízberuházás befejezésének 
közeledtével szükséges volt áttekin-
teni a nem közművel összegyűjtött 

háztartási szennyvíz begyűjtésére 
vonatkozó közszolgáltatási tevé-
kenységet.
A szanazugi üdülőterületet kivéve 3 
utca maradt, ahol a közüzemi csa-
tornahálózatra nem lehet rákötni, 
ezeken a területeken kell a szolgál-
tatást ellátni.
Doboz Nagyközség Önkormány-
zata a nem közművel összegyűjtött 
folyékony hulladék begyűjtésére 
vonatkozó közszolgáltatási tevé-
kenységet az önkormányzat tulaj-
donában lévő Óvár Kft.-vel kívánja 
ellátni, ehhez szükséges egy trak-
tort és egy vákuumos tartálykocsit 
beszerezni. A közbeszerzési eljárás 
az ajánlattételi felhívás elfogadásá-
val elindult.

A Képviselő-testület úgy dön-
tött, hogy az Európai Uniós forrá-
sokra kiírt pályázatok projektme-
nedzsmenti feladatainak ellátására 
együttműködési megállapodást köt 
a Békés Megyei Önkormányzattal. 
Az együttműködés célja, hogy se-
gítse a települési önkormányzatok-
nak a kormányzati támogatáspoliti-
kával összeegyeztethető fejlesztési 
elképzeléseit. Ennek érdekében a 
Megyeházán az elmúlt időszak-
ban olyan projektmenedzsmenti 
szervezetet alakítottak ki, mely 
szakmailag igen magas szinten 
képes támogatni a települési ön-
kormányzatok projektjeit, továbbá 
folyamatos kapcsolatot tart az Irá-
nyító Hatósággal, mely a gyors in-
formációáramlásnak köszönhetően 
az elsők között értesül az aktuali-
tásokról. A projektmenedzsmenti 
feladatok tekintetében mutatko-
zó együttműködési lehetőségek a 
Békés Megyei Önkormányzat és 
a települési önkormányzat közötti 
megállapodásban kerülnek rögzí-
tésre. A Megyei Önkormányzat a 
megkötött együttműködési megál-
lapodások alapján tervezi költség-
vetését, humánerőforrás kapacitá-
sát. Településünk számára  fontos a 
pályázati források elérése, melyhez 
nagymértékben hozzájárulhat ez a 
feladatellátás.  

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata 2010-től a szabad piacról 
vásárolja a közvilágításhoz és az in-
tézmények működéséhez szükséges 
villamos energiát. Szerződésünk az 
MVM Partner Energiakereskedel-
mi Zrt.-vel 2015. december 31-én 
lejár.
A Képviselő-testület döntött, hogy 

Doboz Nagyközség Önkormány-
zata intézményei, valamint a köz-
világítás vonatkozásában a legked-
vezőbb ajánlatot adó MVM Part-
ner Zrt. árajánlatát fogadja el, és 
2016-ban tőle szerzi be a villamos 
energiát.

A Képviselő-testület jóváhagy-
ta a Dobozi Gondozási Központ 
bölcsődéjének szakmai programját 
és házirendjét. A Nemzeti Reha-
bilitációs és Szociális Hivatal 2015 
júliusában ellenőrizte a Dobozi 
Gondozási Központ intézményén 
belül a bölcsődei ellátást, melyről 
hozott végzésben a bölcsőde szak-
mai programját és a házirendjét 
módosítani kívánja. 

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata Képviselő-testülete 
tudomásul vette a polgármester 
tájékoztatóját a mezőgazdasági ter-
melés során keletkező, az önkor-
mányzat és intézményei által nem 
hasznosított termékek, termények 
(lucerna, juh, napraforgó stb.) ér-
tékesítéséről. A Képviselő-testület 
felhatalmazta polgármesterét, hogy 
a még rendelkezésre álló készlete-
ket napi áron értékesítse utólagos 
beszámolási kötelezettséggel. 

Köves Mihály polgármester be-
jelentette a Képviselő-testületnek, 
hogy 2015. október 27-én 14 órá-
tól a Darányi Ignác terv keretében 
bemutatkozó fórumot rendeznek a 
Dobozi Polgármesteri Hivatalban. 
A Napkör Társadalmi Innováci-
ós Egyesület mutatkozik be. Az 
újonnan megalakult LEADER 
Akciócsoport programjának ismer-
tetésére kerül sor. A tájékoztatót az 
egyesület elnöke, Alt Norbert Gyu-
la város alpolgármestere tartja.

A polgármester elmondta, hogy 
Doboz nagyközség csatornázásának 
és szennyvíztisztításának kiépítése 
megnevezésű projekt záró rendez-
vényét és a beruházás ünnepélyes 
átadását november 27-én tartják.

Több fontos határozatot is hozott a Képviselő-testület

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Országosan 3 milliárd forint 
támogatás érkezik 2185 településre 
a helyi önkormányzatok 2015. évi 
szociális tüzelőanyag támogatásáról 
szóló döntés értelmében.  A Békés 
Megyei Önkormányzatok közül 
településünk kapta a legmagasabb 
összegű támogatást.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata idén 9.192.260 Ft tá-

mogatást nyert a települési ön-
kormányzatok szociális célú tü-
zelőanyag vásárláshoz kapcsolódó 
Belügyminisztérium által kiírt 
pályázaton, mely összegből 517 m³ 
keménylombos tűzifát tud vásárol-
ni.

A Szociális és Gyermekügyek 
Bizottsága dönt a beadott kérel-
mekről, amelynek eredményekép-
pen 1034 család juthat szociális 
tűzifához. A kiosztandó mennyiség 
mértéke háztartásonként 0,5 m3. 
Támogatási kérelmet egy lakcímről 
egy fő nyújthat be. A támogatás ké-
relemmel igényelhető, melyet azon 
személyek automatikusan kapnak, 
akik foglalkoztatást helyettesítő 

támogatásban, rendszeres szociális 
segélyben, időskorúak járadékában, 
lakásfenntartási támogatásban vagy 
lakhatási támogatásban részesül-
nek, valamint azon rendszeres gyer-
mekvédelmi kedvezményre jogosult 
gyermekeket nevelő családok, akik-
nél megállapítható a halmozottan 
hátrányos helyzet fennállása. A 
nyomtatványokat postai úton 2015. 
11. 30-ig fogják megkapni. A kére-
lem benyújtására folyamatosan, de 
legkésőbb 2016. 01. 31-ig van lehe-
tőség. A támogatással kapcsolatban 
felvilágosítást nyújt Kiss Mariann 
szociális ügyintéző a Dobozi Pol-
gármesteri Hivatal „C” épület 13-
as számú irodájában vagy a 06/66 

889-171-es telefonszámon.
Szociális tűzifát igényelhet az a 

szociálisan rászorult személy, aki-
nek a családjában az egy főre eső 
nettó jövedelem a 85.500 Ft-ot, 
egyedülálló vagy egyedül élő esetén 
a 99.750 Ft-ot nem haladja meg, és 
a háztartás tagjai egyikének sincs az 
Szt. 4.§ (1) b) pontjában meghatá-
rozott vagyona.

Szociális rászorultság vizsgála-
ta nélkül jár a támogatás minden 
olyan kérelmezőnek, aki a támoga-
tás évében betölti vagy betöltötte a 
85. életévét.

Támogatásban csak az a személy 
részesülhet, aki nyilatkozata alapján 
háztartásában vegyes tüzelésre al-

kalmas eszközzel rendelkezik.
A pályázat részeként közsé-

günk önkormányzata vállalta, hogy 
a tűzifát térítésmentesen kiszállítja 
azon lakosok részére, akiknek ké-
relme pozitív elbírálást nyer.

Az önkormányzatunk minden 
rászorulónak igyekszik segítséget 
nyújtani. A szociális tűzifaprogram 
a rezsicsökkentés része, hiszen sok 
olyan család van, akiknek a gáz, az 
áram árának csökkentése után is 
nehézséget okoz a téli tüzelő be-
szerzése. Éppen ezért a legrászorul-
tabbaknak tovább segít a kormány 
és az önkormányzat az ingyenes 
tűzifával.

Kiss Mariann

SIKERESEN PÁLYÁZTUNK A SZOCIÁLIS TŰZIFÁRA 
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Dobozon is megemlékeztünk 
az aradi vértanúkról és a szabadsá-
gért harcolókról, akik életüket ad-
ták a hazáért.

Október 6-a a magyar nemzet 
gyásznapja. Ezen a napon végezték 
ki Aradon, az 1848-as szabadság-
harc 13 tábornokát, Pesten pedig 
Batthyány Lajost, az első Magyar 
kormány miniszterelnökét.

A kivégzett katonatisztek 
mindegyike aktív császári és királyi 
tisztként került a magyar honvéd-
ségbe. Voltak, akik magyarul sem 
tudtak. Akadt köztük szerb, horvát, 

örmény, osztrák és német. Partiumi, 
bécsi, fel-és délvidéki. Egy főtiszt és 
megannyi tábornok. Arisztokraták, 
polgárok, kis- és nagybirtokosok, 
tehetősek és vagyontalanok. Kö-
zülük négyen voltak magyar szár-
mazásúak. Fiúk voltak, férjek, apák, 
némelyikük született hadvezér, má-
sok közepes tábornok. De emberi 
tisztességük, katonai becsületük, a 
magyar ügy iránti elkötelezettségük 
megingathatatlan. Mégis: szabad-
ságáért való küzdelmük, az azonos 
célba vetett hitük összekötötte őket. 
Hitték, hogy van lehetőség arra, 

hogy az-az ország, melynek ők is 
részei, egyszer valóban szabaddá és 
önállóvá válhat.

Sorsuk azonban 1849. október 
5-én Pozsony prímási palotájában 
megpecsételődött. Halálos ítéletü-
ket itt és ekkor írta alá Haynau, a 
teljhatalmat kapott táborszernagy.

Ma hivatalosan is nemzeti 
gyásznapjaink között tartjuk szá-
mon e napot, oly sok szomorú ma-
gyar sorsforduló mellett.

E gyászos eseményre emlé-
keztek a Dobozi Általános Iskola 
tanulói, amikor a többi diák és a 
megjelent emlékezők előtt egy em-
lékműsort mutattak be. Mindenki 
meghatódva hallgatta a korabeli 
események felidézését. A diákokat 
Illik Józsefné tanította be, köszön-
jük kitartó munkáját. Az előadás 
után átvonultunk az iskola udvarán 
található kopjafához, ahol Köves 
Mihály polgármester és Molnárné 
dr. Tarkovács Márta jegyző asszony 
elhelyezték az emlékezés koszo-
rúját. Az intézményeink vezetői 
az emlékezés virágaival fejezték ki 
tiszteletüket.

Vácziné Urbanecz Annamária

EMLÉKEZÉS 1849. OKTÓBER 6-RA

folytatás az 1. oldalról
Mindazoké, akik lélekben 

egyetértettek vele, cselekedtek érte, 
és áldozatot hoztak céljaiért. Hi-
szen, akkor mi mutattunk példát 
a világnak, az egész emberiségnek 
szabadságszeretetből és önfeláldozó 
hazafiságból. És ez lehet az üzenete 
is: egy olyan értékrend szerint kell 
élnünk, amely életünk és nemzeti 
történelmünk bármely pillanatá-
ban vállalható. Tudnunk kell, hogy 
egyedül sebezhetőek vagyunk, ösz-
szefogva honfitársainkkal képesek 
vagyunk elhárítani a veszélyeket.

Mindenek felett demokratának 
kell lennünk, el kell utasítanunk 
mindenféle diktatúrát, sőt azt is, 
amely a demokrácia álarcában akar-
ja bekeríteni gondolkodásunkat. 
Bibó Istvánt idézve: „demokratának 
lenni annyi, mint nem félni.”

Vállaljuk múltunkat, értékein-
ket, önmagunkat és akkor a jobb 
életet is elérhetjük!

1956 szelleme, a mérce ma is 
kötelez. Ma is rá kell ébrednünk, 
hogy párthovatartozástól, szárma-
zástól, vagyoni helyzetünktől füg-
getlenül elsősorban valamennyien 

magyarok vagyunk, és egy nemzet-
hez tartozunk.

Csak együtt sikerülhet!
Bízom benne, hogy erre rá-

ébrednek azok is, akik a nemzeti 
ünnep örökségét rövid távú céljaik 
érdekében szűklátókörűen, kü-
lönc módon eltékozolják, hiszen 
könnyen a semmibe zuhanhat-
nak.”-hangzott el a polgármester 
beszédében.

Ez után következett a Dobozi 
Általános Iskola tanulóinak műso-
ra. A forradalmi pillanatokat idéző 
műsort az énekkar dalai, valamint 
gitárszó színesítette. 

A diákok ünnepi előadása után 
a hagyományokhoz híven a részt-
vevők a Polgármesteri Hivatalnál, a 
forradalom emlékére állított táblá-
nál helyezték el a megemlékezés vi-
rágait és gyertyáit, amelyet a diákok 
éneke tett meghittebbé.

Minden jelenlévőnek köszönet 
a részvételért, valamint a szerve-
zőknek a munkájukért. Külön kö-
szönet illeti Illik Józsefnét a műsor 
összeállításáért.

Vácziné Urbanecz Annamária

OKTÓBER 23-RA EMLÉKEZTÜNK

Településünk vezetői is megemlékeztek

Az EU vidékfejlesztési politiká-
jának része a LEADER program, 
melyben különböző célú forrásokra 
lehet pályázatot benyújtani. 

Doboz korábban a Körösök 
Völgye Vidékfejlesztési Közhasz-
nú Egyesület tagja volt. Az elnök-
ségben településünket Zsigmond 
Károly képviselte. Tevékenységéért 
elismerő oklevelet kapott, mivel 
szakmai munkájával hozzájárult 
a Helyi Vidékfejlesztési Stratégia 
sikeres végrehajtásához és a Körö-
sök völgye térségének fejlődéséhez. 
Elismerő oklevélben részesült Mol-
nárné dr. Tarkovács Márta Doboz 
nagyközség jegyzője is, aki szak-
mai tudásával segítette az egyesü-
let munkáját. A korábbi években 
településünkön LEADER támoga-
tásból valósult meg például a piac, 
a Széchy Tamás Emlékház, annak 
hagyományőrző udvara, a Bodor 
Porta, és a református templom 
felújítása is. 2015. október 27-én 
a Napkör Társadalmi Innovációs 
Egyesület elnöke, Alt Norbert fó-
rumot tartott a LEADER Helyi 

Akciócsoport megalakulásáról. Az 
érdeklődők tájékoztatást kaptak 
arról, hogy új csoport alakult meg 
Gyula külterületi része, Doboz, 
Elek, Lőkösháza, Kétegyháza és 
Sarkad települések közigazgatási 
területén. A jelenlévők a 2014-2020 
közötti programozási időszakra 
történő felkészülésről is kaptak in-
formációkat és a Helyi Fejlesztési 
Stratégiához kapcsolódó tervezési 
területhez további projekt-ötleteket 
adtak. Az EMVA társfinanszíro-
zással megvalósuló Vidékfejlesztési 
Programon belül rendelkezésre álló 
Helyi Fejlesztési Stratégia tervezé-
sét megalapozó keretösszeg várha-
tóan 290 millió Ft lesz, melyből te-
lepülésenként körülbelül 50 millió 
Ft jut LEADER-es fejlesztésekre. 
A pályázatokat várhatóan jövő ta-
vaszig írják ki. 

Településünk elsősorban turisz-
tikai célú fejlesztéseket szeretne e 
forrásból megvalósítani.

Szatmáriné Nagy Emese

LEADER FEJLESZTÉSEK 

Alt Norbert tartott fórumot Dobozon 

Köves Mihály polgármester és Molnárné dr. Tarkovács Márta jegyző  
asszony elhelyezték az emlékezés koszorúját

VÉGHAJRÁBAN A SZENNYVÍZBERUHÁZÁS

A beruházás műszaki megva-
lósításának határideje december 4. 
A hálózat teljes hossza megépült, 
az ellenőrző kamerázás eredmé-
nyei alapján a szükséges javításokat 
végzik. Az október 2-i lakossági 
fórumon a kivitelező képviselője 
vállalta, hogy az október 23-i héten 
befejeződnek a hálózaton végzett 
javítási és a helyreállítási munkála-
tok. Szinte mindannyian kételked-
tünk ennek a végrehajthatóságában, 
ami az időjárásnak is köszönhetően 
sajnos beigazolódott. November 
27-én át fogjuk adni ünnepélyes 
keretek között a beruházást, mely 
időpont a legutolsó határidő is egy-
ben. A fővállalkozó A-HÍD Zrt. 
felé jeleztük, hogy a munkálatok 
gyorsítására van szükség, hiszen az 
idő gyorsan telik és sok feladat van 
még hátra. A helyszíni bejárások a 
kivitelező, az Alföldvíz Zrt., a mű-
szaki ellenőr és az Önkormányzat 
részvételével folyamatban vannak. 
Az aszfaltozás a vállalkozási szer-
ződésben foglalt műszaki tartalom-
mal folyik. Kérdeztük a fővállalko-
zótól, hogy miért nem rendszersze-
rűen végzik az aszfaltozást, amire 
a válasz az volt, hogy a talaj süly-
lyedését és a javításokat figyelembe 
kell venni a munkák helyszínének 
kijelölése során. Amit szeretnék 
hangsúlyozni, a helyreállítás az ere-

deti állapot helyreállítását jelenti. 
Az aszfaltozás sávosan történik, 
kivéve azokat a szakaszokat, ahol a 
hálózat építése miatt szinte „eltűnt” 
az út. Ezt tartalmazza a korábban 
megkötött vállalkozási szerződés. 
A szennyvíztisztító telep fogadja 
a szennyvizet, melynek mennyisé-
ge napi 250-280 m3. A hálózatra 
1200 ingatlan csatlakozott rá. Ez 
igen jónak értékelhető. Köszön-
jük a lakosság jó hozzáállását. Az 
utóbbi hetekben több alkalommal 
voltam Budapesten a cégvezetők-
kel. A beruházás legnagyobb prob-
lémája a már többször részletezett 
határidő csúszása, mely 108 nap. 
Legnagyobb gond a hálózat víz-
jogi létesítése engedélye megújítá-
sának későn történt elindítása, az 
Előzetes Vizsgálati Dokumentáció 
késedelmes elkészítése és a hiány-
pótlás vállalkozó részére történt 
késedelmes továbbítása. Ezekre a 
kérdésekre az előző vezetéstől ké-
rünk választ, hiszen ezek a 2013. 
év feladatai voltak. A kérdésekkel 
kapcsolatban, a későbbiekben rész-
letesen tájékoztatni fogom Önöket. 
A telep építésénél is van késedelem, 
mely 59 nap. A szerződés módosí-
tásának jóváhagyási folyamata még 
nem zárult le, a Miniszterelnökség 
előzetesen a 108 napos késedelem-
ből 59 nap elfogadásáról tájékoz-

tatott bennünket. Ennek végleges 
eredményéről szintén részletesen 
be fogok számolni.

Továbbra is fontos, az ingatla-
nokon a belső hálózatok kiépítése. 
Kérem a Tisztelt Lakosságot, hogy 
a belső hálózat kiépítését lehetőleg 
minél hamarabb, legkésőbb decem-
ber 4-ig végezzék el.

A belső hálózat kiépítését el 
lehet végezni saját kivitelezésben, 
illetve végeztetni az Alföldvíz Zrt. 
által elfogadott 4 vállalkozóval. 
(Partnercégeink: Csaba – Cső Bt. 
06/30 932-9863, Csaviép Bt. 06/30 
943-4844, KIERZÓ – Plusz Kft. 
06/70 332-1824, Bolser Kft. 06/30 
956-2215) Az előbbi esetben a 
belső árok betemetése előtt a belső 
hálózatot az Alföldvíz Zrt.-nek át 
kell vennie, mely átvétel díjmentes. 
Az átvétellel kapcsolatban az aláb-
bi telefonszámot kell hívni: 06/66 
442-211. A Dobozi Polgármesteri 
Hivatalban továbbra is meg lehet 
vásárolni a lakossági rákötéshez 
szükséges megfelelő minőségű 
csöveket, idomokat kedvezményes 
áron. 

Kérem továbbra is az együttmű-
ködésüket, és megköszönöm az ed-
digi türelmüket, melyre a beruházás 
teljes megvalósításáig folyamatosan 
szükség van. 

Észrevételeiket, problémáikat 
a kivitelező képviselőinek, Dicső 
Lászlónak (tel.: 06/20 923-3170), 
Kovács Lászlónak (tel.: 06/20 448-
9034) vagy a Polgármesteri Hiva-
talban Tóth Sándornénak és Me-
gyeri Lajosnak személyesen, illetve 
a 06/66 268-765-ös telefonszámon 
vagy a polghiv@doboz.hu e-ma-
il címen jelezzék, hogy intézkedni 
tudjunk.

Mindent megteszünk, hogy a 
beruházás befejezése határidőben 
megtörténjen és elmondhassuk, 
hogy a sok munkának, erőfeszítés-
nek meg lett az eredménye.

Köves Mihály 
polgármester

A kerékpárút helyreállítása várat magára
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Egyszer volt, hol nem volt egy 
évtizeddel ezelőtt a Magyar Ol-
vasástársaság felhívással fordult 
mindazokhoz, akiknek fontos a 
népmesék fennmaradása, hogy 
csatlakozzon a kezdeményezéshez, 
amely szerint szeptember 30-án 
Benedek Elek híres meseírónk és 
mesegyűjtőnk születésnapja legyen 
a népmese napja. Célként tűzték 
ki, hogy a könyvtárosok, az óvó-
nők, a pedagógusok és a mesével 
foglalkozó szakemberek, valamint 
a meseszerető gyerekek és felnőttek 
ezen a napon megkülönböztetett 
tisztelettel forduljanak mind a ma-
gyar, mind más népek meséi felé.

Ebben az évben mi a Dobozi 
Közösségi Ház és Könyvtár dolgo-
zói úgy gondoltuk, hogy még színe-
sebbé szeretnénk tenni ezt a napot, 
ezért népviseletbe öltözve indul-

tunk mesét mondani gyerekeknek 
és felnőtteknek egyaránt. Tarso-
lyunkban furulyával, énekkel, mon-
dókával és szebbnél szebb mesékkel 
készülve indultunk el településünk 
több intézményébe.

Először a járókelők, majd az 
általános iskola alsó tagozatos kis-
diákjainak a szeme kerekedett ki 
nagyra, amikor a mesekommandó 
tagjai beállítottak hozzájuk. Az 
óvodások felkészülten vártak ben-
nünket a meseszőnyegeiken, hogy 
meghallgathassák a Kis malac és a 
farkasok, A szegény ember szőlő-
je, és a Tél című cigány népmesék 
egyikét. Arra kértük a gyerekeket, 
hogy a mesékből a legkedvesebb 
jeleneteket rajzolják le nekünk. 
Számos szép rajz készült el, mely-
ből kiállítást készítettünk, amely a 
könyvtárban még jelenleg is megte-

kinthető.
A legkisebbekkel, a bölcsődé-

sekkel és a Vuk csoport tagjaival 
mondókáztunk, melyet nemcsak 
a gyerekek, hanem mi felnőttek is 
nagyon élveztünk.

Az iskola tanulói gyermeki kí-
váncsisággal szemlélték előadásun-
kat, majd kötetlen beszélgetés kere-
tén belül számot adtak arról, hogy 
kinek mi a kedvenc meséje és kinek 
olvasnak mesét lefekvés előtt.

Természetesen a Polgármesteri 
Hivatal és a Gondozási Központ 
munkatársai sem maradtak mese és 
furulyaszó nélkül.

A mese szeretetét csak úgy tud-
juk átadni mi felnőttek gyerme-
keinknek, unokáinknak, ha néha 
e rohanó világban megállunk egy 
percre és egy kedves történetet 
mondunk el nekik. Nem kell, hogy 

az egy leírt mese legyen, lehet az 
egy szép emlék is, akár a gyermek-
korunkról is szólhat, hiszen régen is 
szájról-szájra terjedtek a szebbnél 

szebb történetek, melyeket ma már 
írott formában olvashatunk tovább. 

Balog Sándorné

MESEKOMMANDÓ

folyatás az 1. oldalról
Köszönjük az ifjú versmon-

dóknak, hogy megörvendeztettek 
minket előadásukkal. Pénteken a 
„Reggeli fényözönre” készülve a pi-
acra akartuk dobni a könyvtárat és 
szolgáltatásait. A sűrű szemekkel 
ködölő eső azonban az épületben 
tartotta csapatunkat, de ez sem aka-

dályozott meg minket abban, hogy 
a könyvtárból már nyugdíjba kül-
dött könyveinket vásárra bocsássuk. 
A selejt könyvek vására, melyben 
mese, kötelező irodalom, ismeret-
terjesztő irodalom egyaránt meg-
található jelenleg is tart, minimális 
áron több érdekességhez is hoz-
zájuthatnak az érdeklődők. Ezen 

a napon a hozzánk ellátogatók té-
rítésmentesen iratkozhattak be a 
könyvtárba, és a rossz idő ellenére 
jó páran éltek ezzel a lehetőséggel. 

Szombaton a megszokott déle-
lőtti nyitvatartás helyett rendkívüli 
módon késő délután tártuk nagyra 
a könyvtár kapuit. A betérőket szí-
nes programokkal vártuk. Bemutat-

kozott a NAVA pont szolgáltatás, 
recsegő bakeliteket hallgathattak 
igényük szerint a betérők vagy a 
gazdag könyvkínálatunkból válo-
gathattak vendégeink. 18 órakor 
Köves Mihály polgármester úr nyi-
totta meg Kasikné Diószegi Eszter 
grafikusművész kiállítását. A béké-
si származású művésznő, ki színes 
álmait festette vászonra a „színek 
fényét” keresve igazi csodákat vará-
zsolt könyvtárunkba. Alkotásai két 
hétig vendégeskedtek a Könyvtár-
ban, amit kicsik és nagyok egyaránt 
megcsodáltak.

Az est folytatásában Szabó 
Enikő vezetésével az Esti csevegő 
vette kezdetét, ahol dobozi fiata-
lok meséltek magukról, álmaikról, 
vágyaikról. Az estét egy kis kara-
oke partival és jóízű beszélgetéssel 
zártuk.

A hét eseményeit több szerve-
zet, magánszemély összefogásával, 

támogatásával valósítottuk meg. 
Köszönjük az együttműködést! Tá-
mogatóink: a dobozi Védőnői Szol-
gálat, a Békés Megyei Rendőrkapi-
tányság - KMB dobozi csoportja, a 
Dobozi Általános Iskola, a Békés 
Megyei Könyvtár, az IKSZ, Sztojka 
Tamás, Sztojka Máté, Mező Kitti

A rendezvény az NKA Könyv-
tári Szakmai Kollégiumának támo-
gatásával valósult meg.

Óréné Szabó Erzsébet

ORSZÁGOS KÖNYVTÁRI NAPOK DOBOZON

Első alkalommal került meg-
rendezésre az Esti csevegő a X. Or-
szágos Könyvtári Napok keretein 
belül, melynek október 10-én, 19 
órakor adott otthon a Dobozi Kö-
zösségi Ház és Könyvtár. 

Az est folyamán néhány dobozi 
fiatal mesélt eddigi életéről, az el-
ért céljaikról és arról is, hogy ezek 
megvalósítása során milyen rögös 
utat jártak meg. A beszélgető társak 
sorai között Dézsi Fruzsina magyar 
szakos hallgató, online magazin 
szerkesztő, Szabó Rebeka munka 
és szervezetpszichológia hallgató, 
Mező Kitti énekes, Sztojka Tamás 
nagybőgő művész és tanár, Sztoj-

ka Máté a Bartók Béla Művésze-
ti iskola hallgatója, Szabó László 
gazdálkodó, képviselő és sportoló, 
Puju Robin pszichológus hallgató 
és sportoló voltak, valamint jóma-
gam, mint az est házigazdája, Sza-
bó Enikő szociális munkás hallgató. 
Mindannyian különböző utat já-
runk, mindannyiunkat más motivál, 
de ami közös, az a célért való küz-
dés, még akkor is, ha nem minden 
úgy alakul, ahogy azt az út elején 
elképzeljük. Célunk amellett, hogy 
egy kellemes hangulatú beszélge-
tést töltsünk együtt az, hogy utat 
mutathassunk azoknak a fiatalok-
nak, akik bizonytalanok jövőjükkel 

kapcsolatban. Úgy gondolom ezért 
mi is felelősek vagyunk egy kicsit, 
hiszen egész életünk a tanulásról 
szól. Bárhol járunk, bárkivel ta-
lálkozunk, mindig elraktározunk 
olyan élményt, ami ha nem is tanít 
valamire, de elgondolkodtat min-
ket. Úgy vélem, valamelyest sikerült 
ezt elérnünk és remélem mindenki 
gazdagodott valamivel a beszélge-
tés során. 

Dézsi Fruzsina gondolatait 
azért emelném ki a beszélgetésből, 
mert talán ez az egyik legkifeje-
zőbb üzenet az útjukat kereső fia-
talok számára: „A legfontosabb az 
életben maga az, hogy élni tudjunk. 
Az, hogy észrevegyük a lehetősé-
geket, ne tántorodjunk meg az első 
utunkba gördülő akadálynál, és ne 
hagyjuk, hogy eluralkodjon rajtunk 
a szalmalángeffektus – mert tulaj-
donképpen ez a veszte a nagy ter-
veknek. A kezdeti lelkesedés rend-
kívül hamar elillan, hiszen semmi 
sem úgy megy, ahogyan azt elkép-
zeltük (és ez így természetes). De 
talán épp ez teszi színessé a napo-
kat: újabb és újabb megoldásra váró 
feladatok, amelyek után mégiscsak 
többek leszünk. A kitartás, bár-
milyen közhelyesen is hangzik, az 
egyik leglényegesebb elem. A másik 
dolog, ami nélkül szinte lehetetlen 
boldogulni, a bátorság. Itt nem arra 

gondolok, hogy nagy hőstetteket 
kell véghezvinnie mindenkinek, ha-
nem arra, hogy merni kell beszélni. 
Szólni kell, ha akarunk valamit, oda 
kell mennünk a megfelelő embe-
rekhez, akik tudnak segíteni célja-
ink elérésében.”

A csevegőt élő zene zárta, majd 

lehetőség nyílt kötetlen beszélge-
tésre is a résztvevőkkel. Ezúton is 
szeretném megköszönni beszélgető 
társaimnak a részvételt és kívánom, 
hogy hagyomány váljon ebből az 
eseményből. 

Szabó Enikő

ESTI CSEVEGŐ

Dobozi fiatalok meséltek eddigi életükről, az elért céljaikról és arról is, hogy ezek 
megvalósítása során milyen rögös utat jártak meg

Az ovisok szívesen hallgatták a meséket

Juhász Dániel főtörzsőrmester és 
kutyája Néró mutatkozott be az álta-

lános iskolásoknak a suli udvarán

 A Kávészünet együttes duó formációját a felsős tanulók 
tekinhették meg 

Kasikné Diószegi Eszter grafikusművész kiállításának  
megnyitója
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IDŐSEK VILÁGNAPI ÜNNEPSÉG A DOBOZI GONDOZÁSI KÖZPONTBAN

Az ENSZ 1991-ben október 
1-jét nyilvánította az idősek vi-
lágnapjának. Ebből az alkalomból 
rendeztük meg október 15-én az 
Idősek Világnapi ünnepségünket, 
melyet Gáborné Fekete Katalin 
intézményvezető asszony Zsoldos 
Imre szavaival nyitott meg: 
„Száguldva vágtat, rohan az idő,
Sorra váltják egymást föl a hetek,
Minden nyár gyorsabb, mint az előző,
Az időnek nem mondhatsz „állj meg”- 
et…”

Ma Magyarország népességé-
nek több mint 20 %-a betöltötte 
már a 60. életévét és a demográfiai 
előrejelzések szerint ez a szám az 
évek előre haladtával egyre emel-
kedik. Ezért a mai dolgozó korosz-
tálynak nagyon fontos feladata az 
idősek megfelelő ellátása. Fontos, 
hogy időseink minél tovább marad-
hassanak családjuk, lakókörnyeze-

tük, társaik körében, ehhez járulunk 
hozzá mi, a Gondozási Központ 
dolgozói. Programjainkat egyre 
többen látogatják és egyre többen 
veszik igénybe szolgáltatásainkat. 

A polgármester úr Sütő András 
idézetével köszöntötte az időseket: 
”Önmagát becsüli meg minden nem-
zedék azáltal, hogy tudomásul ve-
szi: a világ nem vele kezdődött”.  
Köszöntője végén elismerte a Gon-
dozási Központ dolgozóinak mun-
káját, melyet ezúton is köszönünk 
szépen.

Színvonalas műsort adtak: Szat-
mári Jánosné Rozika, Balog István 
nótaénekesek és Lipták Istvánné 
Zsuzsa, aki egy nagyon szép verset 
szavalt el társainak. 

A műsor után az ebéd sertés-
pörkölt sósburgonyával és kovászos 
uborka, valamint helyben sütött po-
gácsa volt. 

Nagyon sok tombola tárgyat 
kaptunk, a fődíjakat Aratóné Vág-
ner Margit alpolgármester asszony 
ajánlotta fel. Köszönjük szépen! A 
többi felajánlásokat is nagyon szé-
pen köszönjük, nagy örömet sze-
reztek nyerteseinknek. 

A rendezvény jó hangulatban 
telt, melyről az elkészült képeket 
megnézhetik a Gondozási Központ 
facebook oldalán. 

Ezúton szeretném megköszön-
ni a Gondozási Központ valameny-
nyi dolgozójának áldozatos munká-
ját, mely nélkül ez a rendezvényünk 
sem jöhetett volna létre.

A következő verssel pedig köz-
ségünk valamennyi időskorú lakó-
ját szeretném köszönteni az Idősek 
Világnapja alkalmából: 

Kezek 
Foltos,  ráncos,  öreg kezek!  
Kérlek szépen, meséljetek!  

Gyermekként hogyan éltetek?  
Öleltetek? Szerettetek?  

Foltos, ráncos, öreg kezek!  
Sokat fáradva éltetek.  

De hiszem azt is: öleltetek.  
Kedves kézben pihentetek.  
Foltos, ráncos, öreg kezek!  

Unokákat tereltetek,  
Nekik oly sokat főztetek,
 Kapáltatok, kötöttetek.

 Fáradt, kedves, öreg kezek!  
Kérlek szépen: pihenjetek!  

Annyi mindent megtettetek!  
Pihenjetek, s öleljetek! 

Takácsné Molnár Ilona

Az ünnepség ismét jó hangulatban telt

A Mozgáskorlátozottak 
Dél-Alföldi Regionális Egyesület 
Dobozi Csoportja, kiránduláson 
vett részt az Ópusztaszeri Nemzeti 
Történelmi Emlékparkban, 2015.
október 3-án. 

A Feszty körkép megtekinté-
sén túl, - amelyet a csoport együtt 
tekintett meg – még sok egyéb 
program is várt ránk. Éppen ezen 
a napon volt a Borszűrő Szent Mi-
hály napi ünnepség, egész napos 
múltidéző programokkal, mester-
ségek bemutatásával. A déli ebéd 
elfogyasztása után, szabadprogram 
keretén belül ki-ki saját belátása 
szerint válogathatott a rendezvé-
nyek között.

Volt még egy fontos esemény 
ezen a napon, a Vereckei hágóról az 
1960-as években eltávolított, majd 

2015-ben az Ópusztaszeri Nem-
zeti Történelmi Emlékparkban 
felállított Millenneumi Emlékmű 
leleplezése, melyet Kövér László 
az Országgyűlés elnöke leplezett le 

nagyon szép ünnepség keretében.
Megtekinthettük a nemrég át-

adott gyönyörű kápolnát. A renge-
teg látnivaló teljesen lenyűgözte a 
csoportot.

Az időjárás is kegyeibe fogadott 
bennünket, mivel egész nap ragyo-
gó napsütésben volt részünk.

A kirándulásról, nagyon szép, 
és új élményekkel térhettünk haza. 

Nagy Mihályné
csoportvezető

A MOZGÁSKORLÁTOZOTTAK DÉL-ALFÖLDI REGIONÁLIS 
EGYESÜLET DOBOZI CSOPORTJÁNAK TÁJÉKOZTATÓJA

Ópusztaszeren járt a mozgáskorlátozottak csapata

A Nosztalgia rovat folytatásá-
ban Hajdú Lajosné Mancika né-
nit, a Dobozi Gondozási Központ 
nyugdíjas vezetőjét kértem, hogy a 
meséljen nekünk a mostani életé-
ről, munkájáról, az idősekhez fűző-
dő szép emlékeiről.

Elmesélné nekünk, Ön hogyan ke-
rült a dobozi Gondozási Központba? 

1985-ben kerültem haza Do-
bozra, akkor már tervbe volt 
véve az Idősek Otthona építése.  
1985-től 88-ig a dobozi tanács ál-
lományában voltam, többféle tevé-
kenységet végeztem. Délelőtt házi 
gondoztam -mostam takarítottam, 
patikába-, orvoshoz mentem ne-
kik-, délben elvittem az ebédet. 
Hetente két alkalommal jött a gye-
rekorvos, ekkor ő mellette voltam 
délután. Közben szerveztem, hogy 
mire készen lesz a ház meglegyen 
a tagság. Megkaptam egy listát, 
hogy kik az idősek és mindenkit 
felkerestem. Volt, aki elutasított, 
de volt, aki igent mondott. Az új 
épületet 1988-ban adták át, akkor 
már vezetőként dolgoztam ott. 
A klub 6 fő dolgozóval és 
40 fő taggal indult, min-
den helység be volt rendezve. 
A létszámmal megnőtt a konyha 
kapacitása is. Nem csak az a 40 fő 
volt, akivel indultak, hanem közben 
jöttek a szociális étkezők is, akik 
saját maguk vitték el az ebédet. 
Nyugdíjtól függően, kedvezmény-
ben részesültek a térítési díjból. 
Induláskor a papírmunkában Ko-
vács Mihálynétól kaptam segítsé-
get. A sok környezettanulmány és 
a pályázat megírásában is segítsé-
gemre volt. Ha az étkezési díjak 
kiszámolásában akadt nehézségem 
Köves Mihályhoz, a jelenlegi pol-
gármesterhez fordultam segítsé-
gért, bármikor fordulhattam hozzá 
bizalommal.

Mennyi ideig volt a klub vezető-
je?

1988-tól 1999-ig, a nyugdíjba 
vonulásomig voltam a klub vezető-
je, összesen 11 évig.

Milyen változások történtek ez 
idő alatt? 

Összevonás történt, oda ke-
rült a családsegítő szolgálat és a 
bölcsőde is, Gondozási Központ 
lett. A pihenőszobákat felszámol-
ták, mindben iroda lett. Azóta 
egészen más minden, bővült a lét-
szám, mások lettek a feltételek, és 
mások lettek a szociális viszonyok 
is. Bevezették a számítógépes rend-
szert. Mi még mindent kockás fü-
zetben vezettünk. A felvételi nap-
lótól kezdve a napi elszámolásig, a 
gondozónők a gondozottal történt 
cselekedeteket, mindent minden-
ki kockás füzetbe írt. Mondtam 
is már bent, hogy el ne dobják a 

kockás füzeteket, mert azt meg kell 
hagyni a következő századnak is.  
40-es létszámmal indultunk a 
TSZ nyugdíjasokkal, és a Ha-
risnyagyár nyugdíjasaival. Akkor 
még az volt a feltétel, hogy 60 év 
alatti nem is jöhetett a klubba, 
egészen mások voltak a szabályok. 
Más lett akkor is, amikor átvette 
Békéscsaba. Akkor ők irányítot-
tak, nem a helyi fennhatóság alá 
tartozott. Kicserélődtek a tagok is 
már. Körülbelül 100 körül van már 
azoknak a száma, akik nyitástól 
idáig elhunytak.

Van olyan emléke, amire szívesen 
emlékszik vissza? 

A bulikra, a kirándulásokra 
mindig szívesen emlékszem vissza. 
Nagyon sokat kirándultunk, több-
nyire mindent én szerveztem. Ami-
kor hazajöttem a munkából, bekap-
csoltam a rádiót és figyeltem, hol és 
mit adtak át, hol és mi nyílt meg. 
Amíg a tanácsi hatóság volt, jártam 
minden évben továbbképzésre, a 
megyéből minden klubvezető ott 
volt. Megosztottuk az élménye-
ket, hogy ki hova megy, mit csi-
nál. Nekem minden olyan új volt 
és nem tudtam, hogy hova menjek 
és kitől kérjek segítséget. Dobozon 
ilyen még nem volt addig. Először 
a megyében kezdtük. Szervezked-
tünk a környező vezetőkkel, hogy 
kell a kirándulást megszervezni, 
hogy hova kell menni. Olyan is 
volt, hogy hétvégén, amikor a fér-
jem itthon volt, kocsiba ültünk és 
elmentünk felderíteni a terepet. 
Telefonkönyvben kerestem, Ibusz 
irodákat felhívtam. Volt, hogy előre 
fogadtam idegenvezetőt. Voltunk 
Debrecenben, Kecskeméten, Pé-
csen, Egerben, Gödöllőn, Szarva-
son az Arborétumban, az Ország-
házban, Ópusztaszeren, Sárospa-
takon, Aggteleken, Miskolcon. 
Először csak egynapos kirándu-
lásokon voltunk, de azután úgy 
belejöttek a tagok, hogy mentünk 
két-három naposokra is. Éjszaka, 
amikor nem tudok aludni bejárom 
a kirándulási színhelyeket. 

Milyen érzés most belépni a köz-
pontba? 

Belépni a központba olyan, 
mintha félig hazamennék, de félig 
idegen is. Nagyon sokat fejlődött 
és nagyot változott minden. Nagy 
változás az is, hogy elérték, hogy 
azokat az időseket, akik nehezen 
mozognak, autóval szállítják be a 
klubba.

A Dobozi Idősek Klubja nagyon 
sok programot szervez, részt szokott 
venni rajta?

Ha arra járok, néha bemegyek 
egy pár percre. A rendezvényekre, 
ünnepségekre el szoktam menni. 
Sajnos a kirándulásokon az egész-
ségi állapotom miatt már nem tu-
dok részt venni.

Hogy van most, mivel telnek a 
napjai? 

Sajnos elég beteges vagyok. 
Sokszor járok a kórházba és a szak-
rendelőbe, itthon pedig sokat pihe-
nek.

Üzenne valamit a doboziaknak?
Azt üzenem a doboziaknak, 

hogy tartsanak össze. Jó szív-
vel menjenek a klubba, mert ott 
mindenkit szeretettel várnak! 
 

Vácziné Urbanecz Annamária

DOBOZ NOSZTALGIA

Hajdú Lajosné Mancika nénivel nosz-
talgiáztunk

4 főre!
4 nagy krumplit héjában, sós vízben 
puhára főzzük, meghámozzuk, két-
felé vágjuk. Belsejét karalábé vájó-
val vagy kiskanállal kiszedjük, hogy 
a fala kb. 1 cm maradjon. A kivájt 
fél krumplit sózzuk, borsozzuk, zsí-
rozott tepsibe, vagy jénaiba rakjuk. 
A kivájt darabokat apróra törjük, 
2 kemény főtt tojást és kb. 5 dkg 

füstölt, húsos szalonnát kiskockára 
vágunk, valamint 1 nyers tojással, 
2 ek tejföllel, sóval-borssal és kis 
csokor apróra vágott petrezselyem-
mel (vagy más egyéb zöld fűszerrel) 
összekeverjük. Betöltjük a kivájt 
krumpliba, durvára reszelt sajttal 
bőségesen megszórjuk és pirosra 
sütjük. Laktató és nagyon finom!

Simonyi Vilmos

ÍZEK VILÁGA

Töltött borzas krumpli 
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KERTÉSZETI TANÁCSOK

Nagy Károly, dísznövény- és zöld-
ségtermesztési mérnök

STAFÉTA
Először is szeretném megkö-

szönni Pápai Szabolcs Szilárdnak, 
hogy nekem adta át a stafétát.

Szatmári Piroskának hívnak, 22 
éves vagyok. 1999-ben kezdtem a 
tanulmányaimat a Dobozi Általá-
nos Iskolában. Alsó tagozaton Kiss-
né Lukucz Katalin, felső tagozaton 
Simon István Tamás, illetve nyol-
cadik osztályban Durkó Lászlóné 
tanárnő volt az osztályfőnököm.  
A sportok közül kipróbáltam 
az aerobicot és a vívást. Közép-
iskolás éveimet Békéscsabán, a 
Szent-Györgyi Albert Gimnázi-
um, Szakközépiskola és Kollégi-
um Egészségügyi tagozatán töl-
töttem. 2010-ben az osztályomból 
öten részt vettünk elsősegélynyújtó 
versenyen, amellyel eljutottunk 
az országos döntőig. Az érettsé-
gi után maradtam még két évet és 
általános asszisztensi végzettséget 
szereztem. A gyakorlatomat a Dr. 
Réthy Pál Kórházban végeztem, ez 
idő alatt a kórház szakrendelőiben 
és osztályain nagyon sok tapaszta-
latot szereztem, és úgy döntöttem, 
hogy mégsem ez az a terület ahol 
el szeretnék helyezkedni. Így egy 
másik szakirányt választottam, ami 
ugyanúgy emberközpontú, mint 

az egészségügy, de mégis más. 
Ezek után jelentkeztem Békés-
csabán, a Szent István Egyetem 
turizmus-vendéglátás szakára. A 
gyakorlati idő letöltése után rögtön 
elhelyezkedtem Gyulán, a Corso 
Boutique Hotelben, ahol nagyon 
szeretek dolgozni. Azért szeretem, 
mert olyan környezetben vagyok 
ahová jó érzés bemenni. Igazán sze-
rencsésnek érzem magam, hogy az 
iskola befejezése után felajánlották, 
hogy dolgozzam náluk. Terveim-
ben szerepel, hogy tovább tanuljak, 
de ez még csak a jövő zenéje. 

A stafétát régi kedves barát-
nőmnek, Kárnyáczki Henriettának 
szeretném átadni. 

Ebben a számban Szatmári Piros-
ka mutatkozik be

Dalmadi Lajos vagyok. Köszö-
nöm a lehetőséget, hogy bemutat-
hatom vállalkozásomat, bár tudom, 
hogy az 1992-es nyitás óta sokan 
megfordultak nálam, autószerelő-
ként pedig még korábbról ismer-
hetnek. 

Az autósbolt ötlete Dézsi Fe-
renctől származik. Ő próbálkozott 
először Dobozon ezzel, melyet 
profilváltás miatt „átadott” nekem. 
Szakmai felkészültségem lehetővé 
tette, hogy a család félretett pén-
zét befektetve, a leginkább szük-
séges alkatrészekkel feltöltsem az 
üzletem polcait, majd a bevételt 
visszaforgatva egyre jobban kibő-
vítsem azt. A „Ladás” korszak és 
a működő mezőgazdaság miatt 
hamar felfutott az üzlet, amit sze-
rencsére a főállásom mellett má-
sodállásban üzemeltettem délutá-
ni, illetve hétvégi nyitvatartással.  
A nyugati autók, és az őket alkat-
résszel kiszolgáló nagykereskedel-
mi cégek elterjedésével a piacon ke-
vésnek bizonyult ez a nyitvatartás, 
melyet a Bukszi Autósbolt ügyesen 
kihasznált és jó helyen, egész na-
pos nyitvatartással jelentős konku-
renciát jelentett. Kénytelen voltam 
más irányba fejlődni, ekkor jött az 
utánfutó kölcsönző ötlete, ami jó 
döntésnek bizonyult. Az első után-
futó üzembe helyezése után további 
igény jelentkezett kisebb-nagyobb, 

kéttengelyes utánfutókra, így ezek-
kel bővítettem vállalkozásomat, 
hogy a visszajáró és új ügyfeleim 
teljeskörű kiszolgálást kapjanak. 
Később a saját célra vásárolt lakó-
kocsit is meghirdettem, ami meg-
lepő népszerűségnek örvendett, így 
ott is kénytelen voltam frissíteni, 
hogy a magasabb igényeknek is 
megfeleljek. Nagyobb, jobban fel-
szerelt lakókocsit vásároltam, ami 
szezonban már kevésnek bizonyult, 
ezért 2012-ben újabb lakókocsival 
bővült a park. Szerencsére sokan 
kedvelik az olcsó, de mégis kényel-
met biztosító kempinges nyaralást, 
kikapcsolódást, ezt igazolja, hogy 
az ország távoli városaiból is fel-
keresnek. Ebből eredően országos 
ismeretségre tettem szert és több 
visszajáró ügyfelem van. Ezzel 
párhuzamosan, a munkám során 
sok ügyféllel találkozom, akinek 
valamilyen okból nem használ-
ható az autója. Ebből egyenesen 
következett a bérautó szolgálta-
tás beindítása. Itt is az elmúlt 10 
év alatt folyamatosan frissítettem, 
korszerűsítettem a bérelhető autó-
parkot az igényeknek megfelelően. 
A Suzukik után több éve klímás, jól 
felszerelt Renault Thalia is rendel-
kezésre áll, ha valakinek lerobbant 
vagy éppen üzleti útja van, kirán-
dulni szeretne a családdal, de nincs 
autója. A reklámoknak köszönhe-

tően a megyében lévő több autó-
kölcsönző cégnek is jelentős kon-
kurenciája vagyok, és egyre több 
dobozi ügyfelet is köszönthetünk 
ezen a területen. Nyitvatartásom a 
kezdetek óta sem változott, tehát 
hétköznap délután és hétvégén vá-
rom vásárlóimat az autósboltban, 
ügyfeleimet a kölcsönzőben, ahol 
az egyedi igényeket rugalmasan ki-
elégítve, telefonos egyeztetés alap-
ján megoldjuk az utánfutók illetve 
a bérautók átadását. Mivel Békés-
csabán dolgozom, jólesik sétálni 
egy falunapon a dobozi emberek, 
korábbi ügyfeleim között, akik mo-
solyogva rám köszönnek, igazolva 
ezzel elégedettségüket. Ők már 
tudják, hogy szakmailag számít-
hatnak a segítségemre, megbízható 
korrekt kiszolgálásban lesz részük, 
ha hozzám betérnek. 

Kedves Olvasó legyen Ön is 
elégedett ügyfelem. 

Tisztelettel Dalmadi Lajos  
Doboz, Maksár u 10. 

VÁLLALKOZÁSUNK TÖRTÉNETE 

Jóllehet ez a hónap nedves és 
hideg, nem szabad elcsüggednünk, 
talán nyílik még egy pár őszirózsa 
és liliom, talán lesz még néhány 
díszcserje, ami felvidítják a zord 
napokat. Ebben a hónapban ér-
tékeljük a legjobban az örökzöld 
növényeket, amelyeket ültettünk. 
Lehet, hogy ez a legmozgalmasabb 
hónap, ami a kerti munkákat ille-
ti, de ne feledjük, hogy a mostani 
munkával sok időt és energiát taka-
rítunk meg tavasszal. Ha van afrikai 
ibolyánk itt az ideje, hogy levágjunk 
róla egy pár levelet, elültessük egy 
cserépbe, és melegházba tegyük. Ha 
nem engedhetjük meg magunknak 
ezt a luxust, akkor tegyük az ablak-
párkányra, ahol nem éri közvetlen 
napfény. Ha már elvetettük a szívós 
évelő növények magjait, akkor a fa-
gyos időkben védenünk kell őket 
talajtakaró növényekkel. Amikor 
az olyan gumós növényeket akar-
juk növekedésre bírni, mint a jácint, 
miután kibújtak tegyük egy ablak-
párkányra, és bizonyosodjunk meg 
róla, hogy nem éri őket közvetlen 
hideg. Ebben és az elkövetkező 
hónapokban elmehetünk a kerté-
szetekbe, hogy meglessük, melyek 
azok a növények, amelyek jól mu-
tatnak egész télen. Ha megtaláltuk 
a megfelelőt, vegyük meg és ültes-
sük el. Védjük meg az újonnan ül-
tetett fákat és cserjéket az erős sze-
lektől és a zord időtől. Még mindig 
nem késő eltenni a tavaszi gumós 
virágokat – rakjunk liliomot és tu-
lipánt a következő évre. Ha szeret-
jük a rózsákat, akkor most van itt az 
ideje, hogy szabadgyökeres rózsákat 
vásároljunk. Sokkal olcsóbbak, mint 
az elültetettek, és jobban megtelep-

szenek a meleg őszi talajban. No-
vember elején pedig a fokhagymát 
is kiültethetjük. 

Ha tettünk el zöldségeket vagy 
gyümölcsöket, figyeljünk rájuk, 
hogy ne rothadjanak meg, illetve, 
hogy ne fertőzzék meg egymást. 
Kezdjük el begyűjteni az olyan 
zöldségeket, amelyeket egész nyá-
ron át neveltünk, például a pasz-
ternákot és a kelbimbót. Ebben a 
hónapban fontos a veteményes-
kertünk „karbantartása” is. Ha ter-
mesztünk káposztaféléket, fedjük 
le őket. A hideg idő beálltával a 
madarak sorban állnak majd, hogy 
belekóstoljanak, különösen a törpe 
káposztafajtákba. A metélőhagy-
mát akár be is lehet vinni a házba 
télen és ott nevelni. Az őszi munká-
latok sorából ne hagyjuk ki a gye-
pünkkel való foglalatosságot. Ha 
enyhe az idő, talán még egyszer le 
kell vágni a füvet. Amint ennek is 
vége, vigyük el a kaszálógépünket 
a javítóba, ezzel sok idegeskedést 
megspórolunk jövő tavasszal, ami-
kor az a szerencsétlen pára nem 
akar majd beindulni. Vigyázzunk, 
hogy ne sétáljunk a pázsiton, ami-
kor meg van fagyva a föld, mert 
nagy barna lábnyomokat hagyunk 
magunk után ott, ahol letapostuk a 
füvet. Tisztítsuk ki a madárházakat, 
és tegyünk ki nekik eledelt, példá-
ul diót, magvakat, gyümölcsöket és 
barna kenyeret. A hiedelmekkel el-
lentétben, a fehér kenyér nem aján-
lott a madaraknak. Amikor novem-
berben takarítjuk a kertet, hagyjunk 
egy kis rakás fát vagy levelet a kert 
egyik sarkában, hogy a rovarok és a 
kis állatok ott telelhessenek. A vi-
rágzás után szedjük ki a dália hagy-
mákat és tároljuk. Vizsgáljuk meg a 
karók állapotát, mielőtt megérkez-
nek a novemberi szelek. A növé-
nyeknek még szükségük van öntö-
zésre, de legyünk óvatosak, hogy ne 
öntözzük túl. A talajnak csak kissé 
kell nedvesnek lennie.

Hogy megelőzzük a tömlők 
fagy okozta károsodását, vigyük be, 
de vigyázzunk, hogy ne legyen ben-
ne víz. A kint levő csapokat is véd-
jük meg, szigeteljük zsákvászonnal.

Autókölcsönzés Utánfutó kölcsönzés

Újabb lakókocsival bővült a park

Lakókocsi kölcsönzés

„A nevelésben a kisgyermekkor 
sokkal fontosabb a következő éveknél. 
Amit ez a kor elront, vagy elmulaszt, 
később helyrehozni nem lehet. Ezek-
ben az években eldől az ember sorsa, 
jóformán egész élete.”

Kodály Zoltán 

A gondozási - nevelési év meg-
határozása: Szeptember 1-től au-
gusztus 31-ig 

A bölcsőde zárva tartása:
♦	 Bölcsődék napja: április  

21.
♦	 Takarítási szünet idő-

pontja: Képviselő-testületi döntés 
alapján, augusztus hónapban

♦	 Téli szünet: december 24-
től január 3-ig

Az intézmény napi nyitvatartá-
sa: reggel 6.30 órától délután 17.00 
óráig

Jövőképünk
Minden gyermek egyedi és meg-
ismételhetetlen, individuum, aki 
egyéni szükségletekkel rendelkező, 
személyiség. Védelem, különleges 
bánásmód illeti meg. Fejlődését a 
genetikai adottságok, az érés tör-
vényszerűségei, a család érzelmi 
légköre és a szociokulturális hátte-
re, a spontán és tervszerűen alkal-
mazott környezeti hatások együtte-
sen határozzák meg.

Szeretnénk a hozzánk érkező 
gyerekeknek és szüleiknek olyan 
színvonalú bölcsődét kínálni:
	 amelyben szeretetteljes, 

nyugodt körülményeket biztosí-
tunk a velünk kapcsolatban állók-
nak 
	 ahol bölcsődéseink biz-

tonságban érzik magukat
	 a lehetőségek széles tárhá-

zát biztosítjuk a képességük kibon-
takozásához
	 ahol boldogan, egyenlő 

eséllyel fejlődhetnek testileg, lelki-
leg
	 ahol a játék az elsődleges 

és meghatározó a személyiségfejlő-
dés és a szocializáció folyamatában
	 ahol bölcsődei életük, ön-

megvalósító élményt adó tevékeny-
ségben teljesedik ki
	 képessé válnak a termé-

szeti és társadalmi környezetben 
biztonsággal önállóan tájékozódni, 
környezetünk értékeit és szépségeit 
felfedezni és megóvásában közre-
működni.

Olyan bölcsődét képzelünk el, 
melyben:
	 a tárgyi feltételek folya-

matos javulása és munkatársaink 
szakmai fejlődése biztosított, anya-
gi és erkölcsi megbecsülése a nor-
máknak megfelelő,
	  a minőség természetes 

követelmény, 
	 a bölcsőde és a család ne-

velőpartneri kapcsolata, erős egysé-
get képvisel,
	 az intézmény működését 

a környezet valamennyi szereplője 
pozitívan értékeli és támogatja,
	 az adottságainkat maxi-

málisan kihasználva a felelősség-
gel átgondolt céljainkat elérjük, jó 
hírnevünket tovább gyarapítjuk. 

Kisgyermeknevelő - képünk 
A kisgyermeknevelő legfőbb mun-
kaeszköze a személyisége. Alapvető 
tulajdonsága az empátia, az elfoga-
dás és a hitelesség. Nevelői attitűdje 
elfogadó-engedékeny. Képes érzel-
mi biztonságot nyújtó kapcsolat ki-
alakítására minden kisgyermekkel. 
Jól ismeri a kisgyermekek életkori 
sajátosságait, egyéniségét, támogat-
ja a személyiség kibontakozását, az 
aktivitást, az önállósodást. Képes 
a szülőkkel partneri kapcsolatban 
együttműködve elősegíteni a szo-
kások, a viselkedési szabályok el-
sajátítását. A gyermekek ellátását 
elhivatottsággal, professzionálisan, 
igényesen végzi. Képes a szakmai 
fejlődésre, a folyamatos megúju-
lásra. Tudatában van annak, hogy 
személye, viselkedése példa lehet a 
gyermek és a szülők számára.

BÖLCSÖDEI HÍRHARANG
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ANYAKÖNYVI HÍREK
Születések:
Mári Petra és Kiss László kislánya: Liza Lujza
Szabó Rozália és Molnár Attila kislánya: Rebeka Hanna
Horváth Zsuzsanna és Farkas Péter Pál kisfia: Máté
Telek Tünde és Varga István kisfia: István László
Kaszai Éva és Kiss György kisfia: Dominik

 Házasságkötés:  Nem volt.
 
Halálozás:
Szűcs Jánosné (1942) Bercsényi u. 51.
Komlósi Sándor (1936) Sport u. 4.
Kis Lászlóné (1936) Áchim u. 41.

Az orvosi ügyelet telefonszámai

Munkanapokon 16.00 óráig:

Dr. Forczek Gabriella:

06/20 398-9132

Dr. Nyilas Ildikó:

06/20 358-0333

Dr. Márki Andrea:

06/30 228-2380

A háziorvosi rendelők telefonszáma:

Dr. Forczek Gabriella rendelője:

06/66 638-252

Dr. Nyilas Ildikó rendelője:

06/66 635-372

Dr. Márki Andrea rendelője:

06/66 636-201

Fogorvosi rendelő:

06/66 268-466

A védőnők rendelője:

06/66 269-456

Felnőtt központi ügyelet:

Egészségügyi Alapellátás

Intézmény

Gyula, Béke sgt. 39.

Tel.: 06/66 463-004

Gyermek ügyelet: Pándy Kálmán

Kórház Gyermekosztály

Gyula, Kárpát u. 11.

Tel.: 06/66 463-633

Apróhirdetését, hirdetését leadhatja
a Polgármesteri Hivatal

9. számú irodájában.
LAPZÁRTA: 2015. november 25.

Az ügyeletes rendőr telefonszáma:
06/30 633-7224

Az ügyeletes polgárőr telefonszáma:
06/20 448-5710

AZ ÉTKEZÉSI

TÉRÍTÉSI DÍJ

BEFIZETÉSE:

2015. november 18-19.

(szerda-csütörtök)

7.30-TÓL 16.00 ÓRÁIG

Pótbefizetés: 

2015. december 4. 

A POLGÁRMESTERI

HIVATAL

B épület 7-8-as számú irodájában.

Kérjük a fizetési napok

pontos betartását!

APRÓHIRDETÉSEK
Zártkertet és szántóföldet vásárolnék.
Érd.: 06/70 339-8773 Komlósi Sándor Tibor
Étkező garnitúra eladó! Bonanza 3 db szekrény, 
6 db szék, és 1 asztal  Tel.: 66/70 616-0016
Felújított hordozható cserépkályhák eladók. 
Tel.: 06/30 667-8727
Ezüst és lucfenyő eladó, karácsonyra 
kiválasztható. Tel.: 06/30 410-1801  
Érd.: Tóth Sándor,  Zsibongó u. 24
8 ha föld Vésztői úton bérbe kiadó 
Érd.: 06/20 208-7242
150-180 kg körte cefre kifőzhető állapotban 
eladó  Tel.: 06/20 438-4625

MEGEMLÉKEZÉS
Fájó szívvel emlékezünk szeretett feleségem  

és drága édesanyánk
 

Papp Mihályné Gergely Erzsébet
halálának 25 éves évfordulóján

férje, gyermekei, unokája feleségével és a kis dédi.

„Nem felejt, aki szeret, nem múló az emlékezet,  
Könny a szemben, bú a szívben, mert felejteni nem lehet.

Édesanyánk pihenj-szívünkben mindig élni fogsz.
 Eljön majd a viszontlátás, sírodon legyen örökké áldás”

MEGEMLÉKEZÉS
BÉKÉSI LAJOS 

(SINKA)

 halàlának 1. évfordulójára
 

„Nélküled szomorú, üres lett a házunk,
 Még most sem hisszük el, hogy téged hiába várunk.” 

Gyászolja: felesége, gyermekei, unokái

„A múltba visszanézve valami fáj,
valakit keresünk, aki nincs már.
Nélküled szomorú az élet, és még 

most sem hisszük el, hogy többé nem látunk Téged.”

Soha el nem múló szeretettel és  
fájdalommal emlékezünk  

SZABÓ SÁNDOR

halálának 1. évfordulójára                                                   
 

 szerető családja.

M E G H Í V Ó 

Szeretettel hívjuk és várjuk Önt és ismerőseit, barátait 
2015. november 14-én 19 órára 

a Dobozi Óvodáért Alapítvány Ovibáljára.

Helye: Dobozi Közösségi Ház és Könyvtár 
Program: zene, tánc, mulatság, meglepetés műsor, evés, 

ivás, vígasság, jótékonyság. 
Belépőt az Óvodában lehet vásárolni. 

Felnőtt belépő: 1.000 Ft Gyermek belépő: 500 Ft 
A vacsorát mindenki a batyujában hozza. 
Az est folyamán tombolasorsolást tartunk.  

Kérjük, tombolatárgyakkal és egyéb felajánlásaikkal 
segítsék a rendezvényt. 

Kellemes estét, jó szórakozást kívánva várjuk az 
érdeklődőket!

A Mozgáskorlátozottak Békés Megyei Egyesületének 
Dobozi Helyi Szervezete 

2015. november 22-én (vasárnap) 11 órától 
 tartja évzáró ebédjét. 

A rendezvény helyszíne: Kornélia Étterem, Békéscsaba 
(a volt Kner nyomda épületének földszintjén) 

Menü: húsleves, töltött káposzta, sütemény
Zene: Baiczer zenekar

Részvételi díj: 1900 Ft, illetve tagoknak 1600 Ft
Részvételi szándékukat 2015. november 18-ig jelezzék fogadónapo-

kon 9 és 11 óra között a Gondozási Központban, vagy  
a 06/70 321-8283 telefonszámon  

Vantara György szervezetvezetőnél!
Tombolatárgyak felajánlását szívesen fogadjuk!

Mindenkit szeretettel várunk!
Vantara György 
szervezetvezető

Felhívom a Mozgáskorlátozottak Békés Megyei Egyesületének 
dobozi tagjainak figyelmét, hogy akik a 2015-ös évben még nem rendezték 
tagdíjukat, tegyék meg a fogadónapokon – hétfő 9 és 11 óra között a Gon-
dozási Központban - illetve akadályoztatás esetén kérésre házhoz megyünk.  
Azon tagoknak, kiknek több éves elmaradásuk van a tagdíjjal, azok jelezzék 
szándékukat mert közös egyeztetés után a tagsági jogviszony folyamatossá te-

hető, illetve újra indítható.
Vantara György 

helyi csoportvezető

FELHÍVÁS

MEGHÍVÓ

A Dobozi Hírmondó 

elérhetőségei:

Tel.: 06/20 288-5862

E-mail:  

hirmondo@doboz.hu
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Az őszi, illetve téli hónapokban 
a közúti balesetek jellemző oka, 
hogy a gépjárművezetők nem az 
időjárási-, látási- és útviszonyoknak 
megfelelően közlekednek. Ebben 
az időszakban a legtöbb problémát 
a csúszós út és a romló látási viszo-
nyok jelentik. 

A járművezetőknek figyelembe 
kell venniük ezeket a körülménye-
ket és a biztonságos közlekedés 
érdekében gondot kell fordítaniuk 
járműveik átvizsgálására, karban-

tartására. Elengedhetetlen az ak-
kumulátor, a gumiabroncsok, a vi-
lágítás és a fékrendszer ellenőrzése. 
Fontos a jól működő ablaktörlő, a 
jégkaparó, a jégoldó spray, a megfe-
lelő ablakmosó folyadék, páramen-
tesítő. Gyakori, hogy a szélvédő 
menet közben belülről párásodni 
kezd. Veszélyes, ha a jármű vezetője 
nem vagy nem jól lát ki a szélvédőn, 
ezért a szellőztető-, illetve a párát 
leszárító fűtőberendezésnek is jól 
kell működnie. Tanácsos száraz tör-
lőt is bekészíteni a kesztyűtartóba.

 A köd, a szitáló eső, a nedves, 
csúszós utak az év utolsó és első hó-
napjaiban mindennapossá válnak. 
A látótávolság jelentősen lecsök-
kenhet, így a szembejövő forgalom 
már csak nagyon közelről észlelhe-
tő, illetve a közeledő jármű távol-
sága, sebessége rendkívül nehezen 
becsülhető meg. Ezért az előzés 
fokozott körültekintést igényel. 
Főleg éjszaka, de nagyon gyakran 
a nappali órákban is jellemző lesz 
a fagypont körüli hőmérséklet. A 

száraz és a nedves útszakaszok hir-
telen válthatják egymást. Nagyobb 
követési távolságot kell tartani, 
lassabban kell vezetni, így kisebb 
a balesetek bekövetkezésének koc-
kázata. Rossz manőverezés esetén 
pedig a hibák könnyebben korri-
gálhatóak.

 Az izzók fényereje sokévi hasz-
nálat után akár a felére is csökken-
het. A különböző szennyeződések, 
sár és vízpermet jelentősen ront-
hatják a fényerőt, ezért rendsze-
resen ellenőrizni kell a fényszórók 
állapotát. Az őszi, téli közlekedésre 
való felkészülésben a „Látni és lát-
szani” kampány keretén belül Békés 
megyében is szervizek és optikák 
segítik díjmentes vizsgálatokkal a 
közlekedőket. Az akció részletei a 
http://www.latnieslatszani.hu/ ol-
dalon olvashatóak.

 Békéscsaba, 2015. november 2.

BÉKÉS MEGYEI  
RENDŐR-FŐKAPITÁNYSÁG

ŐSZI, TÉLI KÖZLEKEDÉS: VÁLTOZNAK A LÁTÁSI- ÉS ÚTVISZONYOK

DOBOZI Hírmondó – Megjelenik havonta – Kiadó: Doboz Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – Felelős kiadó: Szabó Tibor aljegyző, Felelős szerkesztő: Vácziné Urbanecz Annamária.
Példányszám: 1800 A szerkesztőség címe: 5624 Doboz, Kossuth tér 3. Tel.: (66) 268-765

A szerkesztőség nem feltétlenül azonosul a szerzők cikkeinek tartalmával és azokért nem vállal felelősséget.
Tördelés: Szilágyi Szabolcs, Nyomtatás: Földesi és Társa Bt.

Október 24-én rendeztük meg 
az Őszi Kettős-Körös Biliárdver-
senyt Dobozon, melynek a Gumi-
hangya Bisztró biztosított megfele-
lő körülményeket, amiért köszönet 
illeti a verseny szponzorait, Sztojka 

Józsefet és Molnár Ferencet. 
Vegyes biliárdversenyt rendez-

tünk, részt vehettek rajta az Or-
szágos Bajnokság Első- és Másod 
Osztályú versenyzői is. Ez volt az év 
utolsó, országos egyéni pontszerző 

versenye a magyar biliárd szakág-
nak, ezért akinek még hiányoztak 
pontok az egyéni ranglistában, vagy 
javítani akart a helyezésén, az ipar-
kodott részt venni a küzdelemben.  
Négy minősített magyar biliárd 
asztalon a maximális 40 fő rész-
vételével csoportmérkőzésekkel 
kezdődött, majd egyenes kieséses 
rendszerben folytatódott a biliárd-
verseny. A játékosoknak 9 mérkő-
zést kellett játszania és megnyernie 
a végső győzelem eléréséhez. Ez a 
sorozat nagyon megterhelő volt a 
játékosok számára, komoly fizikai 
és szellemi állóképességet igényelt. 
 
A helyezettek:
1. Kurta László  Berényi BK
2. Hőgyes Benjamin Okányi BK
3. Bencsik Tibor Csabai BK
4. Mészáros Tibor Csabai BK

Kiss János

BILIÁRDVERSENY DOBOZON

A Dobozi Sportegyesületben 
az elmúlt hónapban változás tör-
tént, Váczi Zoltán helyett Barcsay 
Attila koordinálja a csapat edzéseit.

Az elmúlt hónap történései:

Dobozi SE–Szarvasi FC II. 
elmaradt, mert a vendégek nem 

utaztak el.

Zsadányi KSE–Dobozi SE 
1–2 (0–1), gól: Oláh, ill. Váczi S. 2

Barcsay Attila: — Szereztünk 
három pontot, de több pozitívum 
nem volt a mérkőzésen.

Kamuti SK–Dobozi SE 1–2 
(1–2), gól: Németh M., ill. Barcsay 
2 (egyet 11-esből).

Barcsay Attila: — Ismét egy 
nyögvenyelős győzelmet arattunk a 
lelkes hazaiak ellen.

Dobozi SE–Kötegyáni FC 
6–0 (5–0), gól:Váczi S. 2, Lakatos 
2, Lukucz I., Sztojka Zs

Barcsay Attila: — Az előz-
mények tudatában örülünk, hogy 
egyáltalán eljött az ellenfél és hogy 
végre nem kaptunk gólt. 

Mészáros Zoltán 

DOBOZI FOCI

A dobozi csapat sikeresen szerepel a mérkőzéseken

Hetedik alkalommal rendezték 
meg 2015. október 10-én Szarva-
son a Nemzetközi Szenior Úszó-
versenyt.

A verseny célja:   A felnőtt la-
kosság rendszeres testmozgásának 
elősegítése, az egészség fenntartása, 
megőrzése, az úszás népszerűsítése, 
a hazai és nemzetközi kapcsolatok 
ápolása, elősegítése, versenyzési, 

felkészülési lehetőség biztosítása a 
szenior korú versenyzők számára. 
Az idei mezőny is népesnek bizo-
nyult, huszonhét egyesület küldte el 
versenyzőjét.

A megmérettetésben a Szar-
vasi Úszósport Egyesület képvise-
letében Nagy Ida szenior úszónő 
is részt vett. A szervezők szoros 
küzdelmek után osztották ki az ér-
meket. 

Ida nyolc versenyszámban in-
dult: 100m vegyes, 25m gyors, 
100m hát, 100m mell, 50m hát, 
25m pillangó, és 4x 50m gyorsváltó, 
50m mell. Ebből a megmérettetés-
ből hét dobogósra sikerült, három 
bronz, két ezüst és két arany érmet 
szerzett.

Nagy Ida úszónő lapunknak el-
mondta: „Fantasztikus verseny volt, 
hazai pályán, jó hangulatban, szép 
eredményekkel, én mint házigazda 
szerepében. Örök emlék marad. 
Köszönjük SZUSE!”

Gratulálunk az elért nagyon 
szép eredményekhez és további sok 
sikert kívánunk!

Vácziné Urbanecz Annamária

Nagy Ida ismét nagyon szép eredmé-
nyeket ért el

SZENIOR ÚSZÓVERSENYEN

A biliárdverseny díjazottjai

v. DOBOZI ADVENT
A korábbi évekhez hasonlóan idén is megrendezzük a 

DOBOZI ADVENTI ÜNNEPSÉGSOROZATOT. 

Helye:

Dobozi Általános Iskola udvara

Időpontok:

Az első három gyertya meggyújtására vasárnapi napokon (novem-

ber 29. 17 óra, december 6. 17 óra, december 13. 17 óra), a negyedik 

gyertya meggyújtására december 18-án 17 órakor a  

KARÁCSONYVÁRÓ ÜNNEPSÉG keretében kerül sor.

A programokról részletesen tájékozódhatnak önkor-

mányzatunk honlapján és a kihelyezett plakátokon!

KÍSÉRŐ PROGRAMOK:

Forralt bor, meleg tea, zsíros kenyér, sült tök, sült alma, sült gesztenye, 

mézes sütemények kóstolója, karácsonyi díszek készítése, árusítása.

Nagy tisztelettel és szeretettel várunk minden érdeklődőt!

A RENDEZVÉNYEK FŐ TÁMOGATÓJA:

DOBOZ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA

 
Tájékoztató

D. Nagy Anikó pszichológusnő minden hónapban tart foga-
dónapot a Dobozi Gondozási Központban.  

Bármilyen gondja akad – gyermeknevelési, párkapcsolati 
stb… - vagy csak beszélgetni szeretne valakivel, 

bizalommal fordulhat felé. 
Időpont egyeztetésre 

a 06/66 286-171-es telefonszámon van lehetőség.


